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106 rodinný domek 107 rodinný domek 108 autodoprava 109 malorolník 110 cukrářství

111 hokynář 112 deputátní domek 113 pekařství 114 potraviny 115 košíkář

116 bednář 117 rodinný domek 118 hokynář 119 malorolník 120 rolník

121 hostinec 122 obchod s dobytkem 123 rodinný domek   124 rodinný domek 125 malorolník

126 rodinný domek 127 malorolník 128 rodinný domek 129 rodinný domek 130 malorolník 

131 hokynář 132 krejčí 133 hokynář 134 obchod s           
dobytkem  

135 zámečník

136 obchod s dobytkem 137 malorolník 138 byty cukrovaru 139 malorolník 140 krejčovství 

141 malorolník 143 hokynář 144 rodinný domek  145 hokynář 146 rodinný domek 

147 rodinný domek 148 obchod s dobytkem 149 rodinný domek 150 rodinný domek 151 malorolník

152 skladiště 153 zrušeno 154 zrušeno 155 rodinný domek 156 malorolník

157 hokynář 158 výroba sýrů 159 učitel hudby 160 obvodní lékař 161 nákupčí chmele

162 pekařství 163 malorolník 164 malorolník 165 domek ČSD 166 rodinný domek 

167 rolník 168 rodinný domek 169 malorolník 170 rodinný domek 171 rodinný domek

172 hodinář 173 rolník 174 rodinný domek 175 rolník 176 malorolník

177 malorolník 178 zrušeno 179 holičství 180 starý zámek 181 ubytovna     
velkostatku

SEZNAM DOMŮ PODLE CHARAKTERU A POVAHY K 30.06.1930

Malorolník - pozemky do 3 ha, rolník - pozemky 10 ha, zemědělství - pozemky nad 10 ha                  
V příštím čísle Vám prozradíme charakter a povahu budov dalších čísel.           -  li  -

CCHVÁLAHVÁLA ZAHRÁDKAŘENÍZAHRÁDKAŘENÍ

Jaro už se slibně probouzí  a  tak můžeme vidět netrpělivé zahrádkáře, jak opečovávají svůj kousek 

půdy. Jak se člověk vůbec stane zahrádkářem? Myslím, že je to silně nakažlivá choroba, kterou se 

můžete nakazit od souseda, známého nebo si jen tak  sama přiletí vzduchem. Je to choroba pouze   

dospělých, puberťáci jsou  proti ní silně imunní. Co já jsem se naposlouchala rebelských řečí: „Nikdy 

nebudu mít zahradu,  okolí domu si nechám vyasfaltovat, vybetonovat, všechnu zeleninu i kytky si 

koupím, nikdy, nikdy, nikdy.“ Vysvětlovala jsem, přemlouvala, nadávala, přikazovala,   marno.  A 

ejhle, uběhlo pár roků a z mnohých rebelů jsou zahrádkáři nadšenci  i  přesto, že zahrada ničí záda, 

nehty, ubírá čas, potřebuje setí, sázení, okopávání,   zalévání……. I já se občas ptám, proč to vlastně 

dělám. Vím ale jistě, že jak si jednou se zahradou něco     začnete, nejde přestat.                                              

Zahrada vás naučí důslednosti – 2x  nezalejete  a je hotovo, zahrada vás  naučí  odolávat nepřátelům, 

ať už jsou to slimáci španělští nebo české mšice, zahrada vás naučí podělit se nejen o výpěstky, ale i o 

sazenice s kýmkoli  a hlavně naučí trpělivosti. Už na podzim musíte zasadit cibulky, abyste se na jaře 

dočkali květů   tulipánů. I šest let musíte počkat, než vám prvně  vykvete vistárie. A trvá dlouhá léta, 

než se zahrada začne podobat vaší představě. Jistě, jde to i rychleji. Ráno bagr  vyrovná pozemek, 

vyhrabe díry  pro stromy,  zahradník je zasadí, rozbalí koberce  trávníku a večer máte celkem     

slušnou zahradu. Ale přijdete tak o to nejkrásnější, o  čekání na kvítek, o vymýšlení co a kam, o  těše-

ní se na první plody, o vzrušení z úspěchu a kochání se z výsledků vlastní dřiny . A pak vám  dojde, 

že zahrada  je vlastně důvod proč se těšit, že vám bude zase o rok víc.                  

-  li  -



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 20. února 2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, J. Čečrdle, J. Procházka, J. Kozlerová, T. Hrenák 

- Starosta podal zprávu o kontrole, kterou vykonal Finanční úřad Praha – západ na investiční akci ČOV Kolešovice a 

kanalizace Kolešovice – stoka B. Výsledek kontroly zní, že nebyly shledány žádné závady, které by měly za násle-

dek vrácení finančních prostředků.                   

- Starosta v krátkosti informoval o čerpání rozpočtu k 31.1.2012. Příjmy dosáhly 2.673.358,36 Kč, výdaje 

719.881,17 Kč a zůstatek k 31.1.2012 byl 4.700.705,32 Kč.                 

- V pátek  24.2.2012 vykoná starosta obce pracovní schůzku na MZe ČR za účelem projednání možnosti získaní   

dotace na výstavbu kanalizace ve zbývající části obce. Původně požadoval schůzku s ministrem zemědělství          

ing.  P. Bendlem, ale vzhledem k jeho časovému vytížení, bude starosta jednat s náměstkem ministra, ing. A. Kendí-

kem. O výsledku jednání budou zastupitelé informování na další pracovní poradě.                                                            

-  Minulý týden se starosta obce zúčastnil schůze SDH Kolešovice. Zde došlo k široké diskusi na téma, nákup       

zásahového vozidla. Ze strany velitele Petra Čečrdleho došlo k několika aktivitám, při kterých zjistil možnosti náku-

pu  nového zásahového automobilu z THS Polička. Jedná se o nákup předváděcího zásahového automobilu v ceně 

zhruba 4.3 mil. Kč. V současné finanční situaci si obec, tak vysokou investici nemůže dovolit. Nelze v tomto případě 

ani uvažovat o dalším úvěru nebo leasingu. Další možností získání finančních prostředků je podaná žádost o dotaci 

na Středočeský kraj ve výši 1.5 mil. Kč na nákup rekonstruovaného požárního automobilu.  Výsledky dotačního   

řízení bychom mohli znát nejdříve v dubnu 2012. Další možností je podat žádost o dotaci na MVČR na rok 2013. 

Tady je ovšem minimální šance uspět, neboť MVČR  přiděluje na žádost max. 1 mil. Kč a pro letošní rok uspokojilo 

pouze 10 hasičských sborů. Též spoluúčast by byla příliš vysoká. Jako poslední verzí je nákup rekonstruovaného 

požárního automobilu v ceně cca 1,6 mil. Kč formou 3 splátek, které by byly rozloženy do třech účetních let. Tato 

varianta by přicházela v úvahu, kdyby obec nebyla úspěšná při získání dotace ani v roce 2013.              

-  Na posledním  veřejném zasedání bylo schváleno zrušení předkupního práva pro obec na pozemek parc. č. 1489/23 

zřízeného ve smlouvě zapsané v katastru nemovitostí. Protože předkupní právo musí být zrušeno na základě dohody 

o zániku předkupního práva, přečetl starosta přítomným návrh  Dohody o zániku věcného předkupního práva mezi 

obcí Kolešovice a Jindřichem Urbanem.  Tato dohoda bude zaslána právnímu zástupci pana Urbana k vyjádření.                

-  MUDr. Jiří Jenšovský z Rakovníka předložil žádost o prodej pozemku parc. č. 118/4 a parc. č. 118/6 v obci a k. ú. 

Kolešovice. Jedná se o mokřad za výpustí ze zámeckého rybníka. Žádost o prodej  bude projednána na nejbližším 

veřejném zasedání.                                                                             

-  Starosta přítomným přečetl stížnost pana  Milana Tichaie na stav místní komunikace v Heřmanově od česaček 

směrem na silnici vedoucí k Hokovu. Pan Tichai svoji stížnost doložil i fotografiemi. Zastupitelé se dohodli, že je 

nutné nechat cestu nejprve vyschnout, poté ji srovnat a zpevnit štěrkem.  V souvislosti s touto nápravou je nutné   

požádat občany, kteří v této ulici vlastní nemovitosti, aby si vodu z okapů odvedli na svoje pozemky, nikoli na místní 

komunikaci.    

-   Starosta přečetl zápis z jednání chmelového štábu, které se konalo 8.února 2012 v kanceláři firmy Rakochmel.   

Na programu bylo stanovení dalších prací na tyčové chmelnici a sušárně chmele. Ředitel Rakovnicko o.p.s. Radomír 

Dvořák  podal  informace o termínech konání chmelařských akcí v regionu v roce 2012 a plánech MAS Rakovnicko 

související s projektem „Pivo, chmel, slad to mám rád.“  V rámci regionální kultury je na měsíc srpen 2012 připraven 

doprovodný program v obci: 18.8.2012 Rockchmele Kolešovice a 26.8.2012 ruční česání chmele na tyčové        

chmelnici.

-  Starosta podal informace, že vzhledem k havarijnímu stavu podá obec žádost o smýcení lípy před školní jídelnou a 

kaštanu, který stojí před branou do Domova Kolešovice. Smýcení provede odborná firma.          

-  Ve čtvrtek 23.2.2012 vykoná návštěvu parku ing. Bočková z NPÚ v Praze za účelem zjištění  stavu stromů a     

vydání stanoviska NPÚ ke smýcení některých dřevin, které jsou v havarijním stavu.               

-  Minulý týden navštívil obec nový lesní hospodář pan Petr Bureš. Vykonal obhlídku stromů a vyznačil probírku 

v zadním lese. Dále byly smýceny 4 suché stromy v parku a několik proschlých dubů v lese za parkem. Vhodné    

dřevo bude použito na pořez, ostatní bude prodáno na palivo.               

-  Na základě dohody s firmou Window Holding a.s. bude v příštím týdnu od 28.2 do 2.3.2012 dokončena výměna 

zbývajících 2 oken a 3 vstupních dveří. Tím bude celá akce ukončena a připravena k převzetí od dodavatele. Po   

převzetí díla bude provedeno závěrečné vyhodnocení. Na jeho základě bude obci proplacen zbývající 25% podíl  

dotace od Středočeského kraje.                

-  Starosta podal informaci, že na veřejně prospěšné práce nastoupí od 1. dubna 2012 jeden zaměstnanec. Více     

pracovníků od úřadu práce obec zatím nemá k dispozici. Další případní pracovníci v péči o veřejnou zeleň budou 

zaměstnáni v rámci výkonu veřejné služby.  

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE --- ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE 



Zastupitelé obce se sešli na pracovní poradě dne 26. března 2012:   

Přítomni:  M. Dvořák, J. Kovář,  M. Brabcová,  T. Hrenák, J. Poděbradská, J. Procházka, J. Hrenáková               

          

-  Starosta podal zprávu o projednání zápisu dětí do mateřské školy s ředitelkou ZŠ a MŠ Kolešovice PaeDr. Vladi-

mírou Hartmannovou, včetně informace o případném otevření dalšího oddělení kvůli vyššímu počtu dětí na další 

školní roky.  Podle sdělení ředitelky ZŠ nebude nutné otevírat další oddělení. Maminky, které ukončí mateřskou   

dovolenou a jejich děti dovrší věku 3 let, nebudou mít problém s umístěním dětí do MŠ. Přesto paní ředitelka podni-

ká kroky k rozšíření kapacity MŠ, to z toho důvodu, kdyby bylo nezbytné otevřít druhé oddělení.                 

- Rekonstrukce kaple sv. Jana Nepomuckého ve Zderazu v letošním roce spěje do finále.  Na sobotu 12. května 2012 

je připraveno slavnostní vysvěcení, včetně doprovodného programu. V současné době probíhají závěrečné práce: 

vnitřní výmalba, venkovní omítky, terénní úpravy, oprava a omítnutí štítu a další drobné opravy, které jsou požado-

vány NPÚ v Praze.  Tyto práce provádí firma SALK Rakovník. Podle položkového rozpočtu a smlouvy o dílo je 

cena těchto prací domluvena na 240.000,- Kč. Protože OS Zderaz již nemá finanční prostředky, kterými by pokrylo 

aspoň část oprav, podle nám sdělených informací, bude částka kryta z obecního rozpočtu. Obec požádala o dotaci ve 

výši 100.000,- Kč na vnější omítky na Ministerstvu kultury ČR prostřednictvím obce s rozšířenou působností, ale 

jestli bude v dotačním řízení úspěšná, budeme vědět až v průběhu letních měsíců.                                 

-  Obec podala tři žádosti o dotace do Fondů Středočeského kraje. Nákup použitého požárního automobilu,            

rekonstrukce kulturního domu a spolufinancování výstavby kanalizace stoky A, D a C.  Bohužel ani v jedné žádosti 

nebyla úspěšná. Letošek je tedy prvním rokem, kdy obec nezíská žádné finanční prostředky z fondů Středočeského 

kraje.                   

-  Obec nebyla úspěšná v dotačním řízení na Středočeském kraji v letošním roce na rekonstrukci kulturního domu a 

proto starosta navrhuje zastupitelům požádat o dotaci prostředním MAS Rakovnicko. V žádném případě by se nejed-

nalo o tak rozsáhlou rekonstrukci, tak jako v případě podané žádosti na Středočeský kraj, ale pouze o rekonstrukci 

stropu. Žádost o dotaci by se zpracovala a podala v roce 2013 po vypsání jednotlivých dotačních programů MAS 

Rakovnicko. V rámci tohoto projektu by pak ještě prošla rekonstrukcí místnost, která se nachází vedle pódia, čímž by 

byly splněny další podmínky pro úspěšné přidělení dotace.                 

- Zastupitelé byli seznámeni s cenovou nabídkou na přeložení střešní krytiny na budově pošty, Kolešovice č. p. 6 ve 

výši 43.000,- Kč.  Tato cena dále obsahuje výměnu žlabů, svodů a odbourání nefunkčního komína. Zastupitelé proti 

tomuto nemají námitek. Tuto nabídku ještě starosta zkonzultuje s ing. Satranským.                 

- Pan Rostislav Čech Kolešovice č.p. 276 doručil do podatelny OÚ Kolešovice žádost o svedení dešťové vody do 

obecní dešťové kanalizace. Toto připojení by realizoval u novostavby na Podskale. Starosta přítomným vysvětlil 

celou záležitost a také potvrdil, že panu Čechovi bylo doporučeno, aby vodu svedl na svůj pozemek a vybudoval si 

zasakovací jímku. Pan Čech tuto variantu nepovažuje za vhodnou.  Starosta tedy navrhuje umožnit připojení svodů 

z rodinného domu za určitých pravidel: stavebník si nechá vyhotovit projektovou dokumentaci na kanalizační přípoj-

ku a podá žádost o vydání územního souhlasu na MěÚ Rakovník, odbor výstavby. Přípojka bude geodeticky zaměře-

na. Po ukončení stavby bude dotčený pozemek uveden do původního stavu.  Zastupitelé s tímto návrhem souhlasí.   

- Pan Jaroslav Poddaný ml. doručil žádost o prodej pozemku parc. č. 147/3 v obci Heřmanov, která se nachází před 

jeho nemovitostí. Dotčený pozemek má výměru 29 m2. Vedle tohoto pozemku stojí stodola Vaňhových a případným 

prodejem panu Poddanému by byl zamezen přístup k jejich nemovitosti ze severní strany. Z těchto důvodů navrhl 

starosta vyřešit podanou žádost následovně. Před schválením prodeje mít písemné stanovisko od Vaňhových, že 

s prodejem souhlasí a že nepotřebují přístup ke stodole přes výše uvedený pozemek. Žádost pana Poddaného bude 

projednána na nejbližším veřejném zasedání ZO.                                  

-  V obci Heřmanov u nemovitosti proti pí. Šnajberkové se nachází zahrada na části pozemku parc. č. 157. Podle 

skutečného geometrického zaměření je tato zahrada umístěna z části na pozemku parc. č. 157, parc. č. 1626 a parc. č. 

1879. Všechny tyto uvedené pozemky jsou v majetku obce Kolešovice.  Pozemek parc. č. 1879 je místní komunikace 

na který zahrada zasahuje zhruba 4 m2 .  Starosta uvedl, že není  vhodné zmenšovat šířku  místní komunikace a proto 

bude nutné domluvit s uživatelem zahrady přesunutí jeho oplocení. Po přesunutí oplocení bude zahrada z části po-

zemku parc. č. 1626 a parc. č. 157 oddělena geometrickým plánem a poté prodána.                  

-  Ve čtvrtek a v pátek proběhne v zámeckém parku a v obci na veřejném prostranství kácení několika stromů (lípa, 

jírovec maďal). Žádosti o povolení smýcení těchto dřevin byly projednány na posledním veřejném zasedání.               

- V rámci probíhajících komplexních pozemkových úprav v katastrálním území Zderaz bylo zjištěno, že paní Věra 

Trojáčková ze Zderazu užívá řadu let pozemky, které jsou v majetku obce. Jedná se o zahrady vlevo a vpravo od její 

nemovitosti a pozemek pod stavbou. V šedesátých letech minulého století paní Trojáčková dostala pozemek pod 

stavbou a zahradu vpravo od nemovitosti od MNV do trvalého užívání a zaplatila za ně sjednanou cenu. Na toto paní 

Trojáčková předložila i doklady. Nikdo bohužel již nezajistil přepsání těchto pozemků do katastru nemovitostí. Sta-

rosta navrhuje, že převod do vlastnictví paní Trojáčkové bude možné realizovat darovací smlouvou a zahradu vlevo 

od nemovitosti pronajmout, neboť obec by v budoucnu ráda na úkor tohoto pozemku rozšířila vjezd na polní cestu. 

Zastupitelé proti tomuto řešení nemají námitek. 



Prioritou rozpočtu na rok 2012 je financování výstavby 
kanalizačních stok A, C a D ve výši 3.758.451 Kč. Tato 
částka je uvedena v kapitole 2321. Dále je v kapitole 3319 
zapracována částka ve výši 1.154.935 Kč, která bude     
použita na rekonstrukci kulturního domu. Rekonstrukce 
kulturního domu bude zahájena pouze v případě přidělení dotace ve výši 6.185.000 Kč z FROM Středočeského  
kraje. V kapitole 3633 je zapracována částka na výstavbu hlavního plynovodního řadu a dešťové kanalizace na     
stavební   parcely v lokalitě Na tržišti ve výši  753.832 Kč.      Martin Dvořák, starosta obce 

PŘÍJMY 

1111 Daň z příjmu fyzických osob ze 

závislé činnosti

1.371.000 Kč 

1112 Daň z příjmu fyzických osob ze 

sam. výdělečné činnosti

50.000 Kč 

1113 Daň z příjmu fyzických osob z 

kapitálových výnosů 

142.000 Kč 

1121 Daň z příjmu právnických osob 1.384.000 Kč 

1122 Daň z příjmu právnických osob 

za obec 

480.320 Kč 

1211 DPH 3.235.000 Kč 

1334 Odvod za odnětí půdy ze ZPF 500 Kč 

1337 Poplatek za likvidaci            

komunálního odpadu 

330000 Kč

1341 Poplatek ze psů 11.000 Kč 

1343 Poplatek za využití veřejného 

prostranství 

1.000 Kč 

1631 Správní poplatky 40.000 Kč 

1511 Daň z nemovitosti 1.150.000 Kč 

4112 Přijaté dotace-škola, st.správa 508.400 Kč 

4116 Přijaté dotace ÚP 72.000 Kč 

4121 Neinvestiční dotace od obcí 700.000 Kč 

4122 Neinvestiční dotace od kraje -

okna škola

1.672.000 Kč 

1012 Příjmy z pronájmu pozemků 30.000 Kč 

1031 Lesní hospodářství 10.000 Kč 

2310 Pitná voda 500 Kč 

2321 Čištění odpadních vod 600.000 Kč

331 Kultura 100.400 Kč 

363 Kom. služby a územní rozvoj 2.100 Kč 

372 Nakládání s odpady 146.000 Kč 

6171 Činnost místní správy 1.997.756,87 Kč 

6310 Obecné příjmy -  úroky 30.000 Kč 

6399 Vratka DPH rok 2011 87.259 Kč 

640 Ostatní činnosti, vratka ZŠ 50.769,80 Kč 

8115 Zapojení přebytku hospodaření 2.774.228,13 Kč

CELKEM PŘÍJMY 17.586.014,80 Kč 

4213 Dotace SZIF - odpočin. zóna 637.281 Kč

R O Z P O Č E T  O B C E  K O L E Š O V I C E  N A  R O K  2 0 1 2

VÝDAJE 

1031 Lesní hospodářství 75.000 Kč 

2212 Pozemní komunikace 286.000 Kč 

2221 Dopravní obslužnost 87.000 Kč 

2310 Pitná voda 30.000Kč 

2321 Výstavba kanalizace, provoz 

ČOV

4.552.400 Kč 

2321 Úroky z úvěru na výst. ČOV 350.000 Kč 

2341 Rybník Zderaz - projektová 

dokumentace 

50.000 Kč 

3111 MŠ 281.000 Kč 

3113 ZŠ - provoz + výměna oken 2.586.000 Kč 

3141 Stravování ZŠ + MŠ 450.000 Kč 

3314 Knihovna 76.000 Kč 

3319 Kultura—kulturní dům 1.321.850 Kč 

3322 Obnova kaple Zderaz 100.000 Kč 

3326 Opravy a údržba památek 40.000 Kč 

3419 Tělovýchova 100.000 Kč 

3631 Veřejné osvětlení 170.000 Kč 

3632 Pohřebnictví 25.000 Kč 

3633 Výstavba inženýrských sítí 800.000 Kč 

3639 Komunální služby, traktor 41.000 Kč 

3721 Sběr a svoz nebez. odpadů 50.000 Kč 

3722 Sběr a svoz komun. odpadů 400.000 Kč 

3723 Likvidace velkoobjemového 

odpadu a tříděných odpadů  

170.000 Kč 

3725 Likvidace tříděných odpadů 90.000 Kč 

3726 Provoz sběrného dvora  137.000 Kč 

3745 Péče o obec a veřejnou zeleň 127.000 Kč 

4222 Veřejně prospěšné práce 123.100 Kč 

5512 Požární  ochrana 249.500 Kč 

6112 Zastupitelstvo 834.000 Kč 

6171 Místní správa 3.033.370,80 Kč 

6399 Odvod DPH 80.000 Kč 

6409 Občanské sdružení a svazky 126.000 Kč 

8124 Splátky úvěru 666.600 Kč 

CELKEM VÝDAJE 17.586.014,80 

Kč  

6320 Pojištění obce 73194 Kč 

3399 Dary vítání občánků 5.000 Kč 



ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

Zprávičky ze školky

MASOPUSTNÍ KARNEVAL

Na den 16.2.2012 se všechny děti těšily a také 

se pořádně připravily. Letos se jim masky 
opravdu velmi povedly. Rodiče dětem připra-

vili pohoštění s ovocem, sušenými plody,  

nechybělo ani slané pečivo, bonbóny a něco 

dobrého k pití. A tak jsme mohli vidět tři prin-
cezny, víly , oslíka, myšku, vodníka,  kostru, 

Spiedermana, vězně, Sněhurku,  zahradníka a 

geparda. Proběhly drobné soutěže, tanec,  
přehlídka  masek a jiná zábava.   Děkujeme 

rodičům za spolupráci při přípravě masek, 

letos byly opravdu velmi zdařilé.

ZÁPIS DO MŠ.

Dne 28.2.2012 proběhl zápis 

do mateřské    školy. Zúčastni-
lo se ho 14 dětí se svými     

rodiči. O případném přijetí 

n e b o  n e p ř i j e t í  d ě t í 
k předškolnímu vzdělávání 

rozhodne ředitelka školy podle 

kritérií pro přijímání dětí 
k předškolnímu vzdělávání 

v mateřské škole nejpozději do 

28.3.2012.

                                            

Helena Regálová, ved. uč.  MŠ

Žáci kolešovické školy strávili 

od 22. ledna do 28. ledna 2012       

krásný týden na lyžařském a 

snowboardingovém kurzu ve 

Stříbrné v Krušných horách. 

Sněhové podmínky byly výbor-

né a o zábavu nebyla nouze. 

Žáci se vyřádili nejen na svahu, 

ale i v tělocvičně penzionu    

Filip. Více fotografií z lyžařské-

ho kurzu si můžete prohlédnout 

na www.zs.kolesovice.indos.cz  

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ ZO KOLEŠOVICE ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ ZO KOLEŠOVICE ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ ZO KOLEŠOVICE 

ZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH

11. února 2012 uspořádala naše základní organizace Českého svazu chovatelů Kolešovice zimní výstavu králíků, 

drůbeže, holubů,  okrasného ptactva a ostatních zvířat.

Vystavovalo 43 chovatelů a bylo vystaveno - 60 ks králíků 15ti plemen, 170 ks holubů 20 plemen, 80 ks drůbeže 10 
plemen, 69 ks okrasného ptactva a dvě zakrslé kozičky. Byly uděleny čestné ceny a to u králíků 4, holubů 6 a       

drůbeže také 6. Množství vystavovaných zvířat bylo ovlivněno vysokými mrazy stejně jako návštěvnost. V letošním 

roce se přišlo a přijelo podívat 174 dospělých návštěvníků a 24 dětí od 6 do 15 let.

Není lehké v takových podmínkách výstavu připravit. V pátek odborní posuzovatelé zvířata posoudili a v sobotu 

jsme jako pořádající byli rádi, že vše v těchto extrémních mrazech proběhlo v pořádku a výstava skončila. ZO děkuje 

všem vystavovatelům a návštěvníkům za účast a těšíme se na podzimní výstavu, která se koná 13. a 14. října 2012.

za ZO jednatelka Řežábková

V budovách Základní školy Kolešovice č.p. 44 a č.p. 235 jsou nová 

okna a vstupní dveře. Celá akce výměny oken v budovách byla roz-
dělena celkem do dvou etap. I. etapa započala 30.9.2011 a byla 

ukončena 20.10.2011. V I. etapě bylo celkem vyměněno 104 kusů 

oken v obou budovách. II. etapa proběhla od 29.2.2012 do 3.3.2012. 

V této etapě byla dokončena výměna 2 kusů oken a 3 kusů vchodo-
vých dveří. V současné době se dokončují drobné nedodělky a dílo 

je připravena k převzetí. Rozpočet činil 1.772.046,- Kč. Dotaci ve  

výši 1.672.000,- Kč získala obec ze Středočeského Fondu rozvoje 
obcí a měst.  Ostatní náklady zhruba ve výši 101.000,- Kč budou 

hrazeny z obecního rozpočtu.   - bp -



ŽI J Í MEZI NÁMI … ŽI J Í  MEZI NÁMI … ŽI J Í  MEZI NÁMI … 

Popovídat si o časech minulých jsem tentokrát zašla 

za paní  Jaros lavou Čečrdlovou.

Narodila jsem se na Kladně, ale rodiče se brzy po mém 

narození přestěhovali na Nový Dům a odtud v prosinci 

roku 1945 přišli do Kolešovic  jako osídlenci. Tatínek 

na podzim objížděl na kole obce bývalých Sudet a    

hledal místo, kde by si mohl otevřít kovárnu. Kovařina 

byla nejen jeho práce, ale i velká záliba. Vždyť i můj 

bratr je kovář a  mladší sestra se u tatínka  vyučila 

kovářkou, což bylo tehdy nevídané. Já jsem se vyučila 

v Rakovníku švadlenou. Ale práci švadleny jsem dělala  

jen krátkou dobu.                        

Tuším proč.              
Ano, v roce 1949 jsem se vdala do rodiny zemědělců. 

Manžel a  jeho rodina pocházela z Přílep. A já jsem 

skončila se šitím a  začala s nimi hospodařit. Bydleli 

jsme společně s manželovými rodiči a těšili se na  první 

přírůstek do rodiny. Manžel  v té době musel na půl 

roku na vojnu. O jméně dítěte jsme se dohodli, bude po 

manželovi Jiří, pokud to bude holčička, bude po mně 

Jaruška. Na svět, ale přišla dvojčata a tak místo     

Jarušky byl po mámě Jaroslav a po tátovi Jiří. Bylo to 

velké překvapení, které jsme nikdo nečekal. Museli 

jsme honem shánět další pleny a oblečky. Nebylo to 

jednoduché, všechno bylo tehdy na šatenky a nedalo se 

nic   lehce koupit. Manžel ale v Ústí, kde byl na vojně,     

dokonce sehnal i kočárek na dvojčata.  Přestala jsem 

pracovat na poli a ke starostem o dvojčata jsem měla 

„jen“ starost o domácnost a vaření pro všechny.                                                                                                         

V padesátých létech se začala zakládat JZD.           
Ano i v Kolešovicích.  Ze začátku se nám tam moc    

nechtělo, ale v té době zemřela manželova maminka a 

tchán se rozhodl, že do JZD vstoupí. Dobrovolně, bez 

nátlaku a přemlouvání. Manžel musel souhlasit, pole 

byla tátova. Manžel začal pracovat v družstvu a tchán 

odešel z Kolešovic pracovat do Chmelařského výzkum-

ného  ústavu   ve Stekníku u Žatce.  V roce 1952 se nám 

narodil třetí syn Mirek a v roce 56 jsem i já nastoupila 

do práce v JZD. Dělala jsem co bylo potřeba. Nejdříve 

v drůbežárně. Slepice tehdy pobíhaly venku, snášely do 

kukaní, takže jsem nejen krmila, ale i sbírala vejce a 

vozila je do sběrny. Později jsem  musela chodit dojit 

krávy - 16 krav, dojení ruční, dvakrát denně. Žádný 

med to nebyl. V roce1960 se postavil  za vsí nový kravín 

s dojením strojním. To už bylo trochu lehčí, ale vstáva-

la jsem v půl třetí, na kole jsem jezdila po tmě do     

práce . Později  se začalo  dělat na směny a to byla pro 

nás obrovská úleva. V roce 1967 po prodělané žloutence 

mi zemřel manžel. Kluci to  těžce nesli, ale nebyli s   

nimi žádné velké problémy, drželi jsme pohromadě. 

Všichni tři se vyučili, nejmladší si vybral řemeslo po 

dědovi. Já jsem dál pracovala  v kravíně, po manželovi 

jsem dostala 400 Kč důchodu a to opravdu k životu 

nestačilo. Byla tam práce těžká, krmení se míchalo 

s melasou, v kbelících se roznášelo do žlabů. Když   

nastoupil nejmladší syn do JZD, udělali  nám  

v dílnách s panem Juliem  Mérim  dávkovací vůz, 

který přes kravín táhl traktor.  Pracovala jsem až do 

roku 1987, ke konci byly platy v zemědělství na dobré 

úrovni, lidi měli práci, dostávali jsme rekreace, děti po 

ukončení školy dostávaly zájezd k moři. Dnes kravíny 

padají, dobytek není. Potraviny se dovážejí. Myslím, že 

je to škoda.                                                                                                                 

A co vaše koníčky? 
Vedle práce jsem žádné koníčky nestíhala. Snažila 

jsem se, aby kluci měli všechno jako ostatní děti. Byla 

jsem s nimi sama, až když všichni  tři odešli z domova, 

našla jsem si nového partnera.  Ale  byla jsem tři     

volební období poslankyní MNV. Teď čtu, koukám na 

televizi.  na procházky chodím už málo, trápí mě      

bolavé nohy. Třetím rokem už bydlím u syna. Když 

jsem zůstala podruhé sama, nemohla jsem bydlení 

utáhnout jak finančně, tak i pracovně. Jen topení     

plynem mě stálo téměř 40 tisíc ročně. Žiju tu spokojeně, 

jsem soběstačná, raduju se z rodiny. Mám osm vnoučat 

a třináct pravnoučat. To už je opravdu velká rodina. 

                                                                                                                             

Paní Čečrdlová, děkuji vám za pěkné odpoledne,  které 

jsme spolu strávily . Přeji vám pevné zdraví a nohy ať 
vás přestanou bolet, abyste mohla chodit na sluníčko a 

dlouhé procházky ještě hodně, hodně let.                                                                                    

- li -

POZVÁNKA NA STAROČESKÉ MÁJE POZVÁNKA NA STAROČESKÉ MÁJE POZVÁNKA NA STAROČESKÉ MÁJE 

Kolešovická mládež zve na tradiční STAROČESKÉ MÁJE , které se konají poslední květnovou      

sobotu, tedy 26. května 2012 od 13 hodin průvodem obcí. V průběhu odpoledne zatančí májovníci      

staročeskou besedu na nádvoří Domova Kolešovice.   Během odpoledne bude k tanci hrát Senior Band.             

Od 20 hodin je na sále Kulturního domu v Kolešovicích připravena taneční zábava. 



TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE 

ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE „A“ – KLADNO „B“

Kolešovičtí šachisté, kterým se předloni povedlo postou-

pit do Krajské soutěže, kde jako papírově nejslabší tým 
při své loňské premiéře neudělali ani trochu ostudu.   

Naopak ještě tři kola před koncem bojovali místo o     

udržení znovu o postup a nakonec v infarktovém závěru 
velmi vyrovnané soutěže skončili na senzačním pátém 

místě, které většina skalních hráčů považuje za největší 

historický úspěch oddílu, přivítali 4. března v posledním 
domácím utkání letošní sezony tým Kladna.

Rivalové z Kladna byli v tomto utkání jasnými favority, 

díky hned několika faktorům:

Kolešovickým se letos příliš nedařilo.
Kam až oko do historie může dohlédnout, vždy ve     

vzájemném zápase těchto oddílů zvítězilo Kladno.

Hosté přijeli v nejsilnější možné sestavě včetně dvou 

KM (Kandidát mistra) hrajících na 2. a 3. šachovnici. 
Krom osmé desky, byli hosté na každé šachovnici elově 

silnější (elo=bodové ohodnocení šachistů), obzvlášť pak 

na 1.-4. šachovnici, kde rozdíl udělal v součtu neuvěři-
telných 536 elo bodů.

A v neposlední řadě především fakt, že sedm z osmi 

hráčů hostí se mohlo pochlubit tím, že se v posledních 
letech účastnilo bojů druhé ligy.

Kolešovičtí měli ze soupeře zasloužený respekt, ale   

chtěli se v posledním domácím utkání sezony důstojně 

rozloučit, a co nejvíce zkorigovat možnost domácího 
debaklu. A tak v 10 hodin po úvodním slově domácího 

kapitána a rozhodčího začal zápas a záhy se na šachov-

nicích začaly dít věci.

Klid domácím hráčům hned zezačátku dodal na třetí 
šachovnici hrající Jindra Bauer, který svého soupeře   

doslova zaskočil, přehrál v zahájení a zůstávalo jenom 

otázkou techniky a času, kdy se soupeř vzdá. 

Z domácích pomalu opadal strach a respekt a ve snaze 

napodobit svého spoluhráče se jim podařilo postavit na 
většině desek po přibližně dvou hodinách hry lepší pozi-

ce. Jako první skončila partie na páté šachovnici remí-

zou, po pár minutách stejně tak na šachovnici druhé. 1-1

Asi po dvou a půl hodinách hry svou partii do vítězného 
konce přece jen dotáhl Jindra a domácí tak dostal do 

sympatického vedení 2-1. V této fázi zápasu nabídli  

domácí hostům na zbývajících šachovnicích remízy, což 
by znamenalo celkové vítězství Kolešovic, avšak       

kapitán hostí to svým spoluhráčům zakázal. A přestože 

byli všichni prozatímním průběhem zápasu zaskočeni,     

pokusili se o obrat.

Domácí však už dobře rozehraný zápas nepustili. Během 

další hodiny nejprve získali půl bod za dělení bodů na 

poslední šachovnici, posléze začali využívat svých    
výhod i zbývající domácí hráči a ukončili trápení hostí 

na 1., 4. a 7. šachovnici, což znamenalo vedení pro    

domácí 5,5-1,5, jenž již zaručovalo jistou výhru 

v utkání. Čestný bod hostí tak nakonec zařídil jediný 
hráč v sestavě hostí bez zkušeností z druhé ligy a zkori-

goval tak konečný výsledek zápasu na 5,5-2,5.

Zde je naše sestava, výsledek a délka partie:

1.  Jan Slanec 1  194 minut
2.  David Cozl ½  99 minut

3.  Jindra Bauer 1  150 minut

4.  Tomáš Urban 1  208 minut
5.  František Hinz ½  90 minut

6.  Lubor Stolz 0  253 minut

7.  Václav Hejda 1  221 minut

8.  Jirka Spilka ½  170 minut

Za oddíl šachistů, Tomáš Urban 

ROZPIS UTKÁNÍ NA DOMÁCÍM HŘIŠTI

ČL Kolešovice B - FC Po Olešná B    NEDĚLE, 8. dubna 2012 od 16,30 hodin, B tým          

ČL Kolešovice - So. Ruda    SOBOTA, 14. dubna 2012 od 16,30 hodin, A tým                  

ČL Kolešovice B - TJ Šanov       NEDĚLE, 22. dubna 2012 od 17 hodin, B tým             

ČL Kolešovice - Sp. Řevničov    SOBOTA, 28. dubna 2012 od 17 hodin, A tým          

ČL Kolešovice B - ESTA Oráčov B    NEDĚLE, 6. května 2012 od 17 hodin, B tým  

ČL Kolešovice - SK Lišany    SOBOTA, 12. května 2012 od 17 hodin, A tým 

ČL Kolešovice B - M. Hřebečníky    NEDĚLE, 20. května 2012 od 17 hodin, B tým 

ČL Kolešovice - B. Rynholec       SOBOTA, 26. května 2012 od 17 hodin, A tým 

ČL Kolešovice - SK Lány     SOBOTA, 26. května 2012 od 10 hodin, žáci

ČL Kolešovice B - TJ Roztoky B    NEDĚLE, 3. června 2012 od 17 hodin, B tým 

ČL Kolešovice - TJ Čistá      SOBOTA, 9. června 2012 od 17 hodin , A tým 

ČL Kolešovice - B. Rynholec    SOBOTA, 9 června 2012 od 10 hodin, žáci 

ČL Kolešovice B - So. Mšec B      NEDĚLE, 17. června 2012 od 17 hodin, B tým 

ODDÍL KOPANÉ ODDÍL KOPANÉ ODDÍL KOPANÉ --- ROZLOSOVÁNÍ JARO 2012 ROZLOSOVÁNÍ JARO 2012 ROZLOSOVÁNÍ JARO 2012 



KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …

MAŠKARNÍ BÁL 

je mezi dětmi velmi oblíbený. Děti se připravují pečlivě a dlouho 

před tím než na sále začne hrát hudba. Maminky a babičky dělají co 

mohou, aby se ratolesti mohly stát na chviličku pohádkovou        

postavičkou, oblíbeným zvířátkem nebo si vyzkoušely některé    

profese dospělých. 

Své úsilí mohli 

všichni prezentovat 

v sobotu dopoledne 

10. března  a tak na 

desátou hodinu 

jsme viděli dětičky z vesela cupitající  do kulturního domu. Velká 

účast předčila roky předcházející. Možná proto, že nám přibývá 

malých občánků a možná proto, že obliba bálu pro děti roste.     

Děkujeme organizátorkám ČSŽ, které opět zajistily profesionální 

zábavu s animátory pana Ladry.                  

- jp -

Pokud ne, nebyli jste 8. března  na poutavé přednášce pana 

doktora  Jiřího Pertla a udělali jste velikou chybu, na rozdíl od 

asi šedesáti diváků.  Ti poslouchali bez dechu celé dvě a půl 

hodiny. A nejen poslouchali. Pan doktor s sebou přivezl      

stovky překrásných fotografií, které pořídil na své cestě po  

republice Mali,   na území  magického světa  kmene Dongů a 

Tuaregů.   Viděli jsme život afrických obyvatel tak, jak ve 

skutečnosti vypadá, a ne jak ho známe z dovolené u moře   

nebo z televize. V lecčems by nám mohli jít Afričané          

příkladem,  v některých momentech jsme se vrátili o staletí 

zpátky, rozum se zastavil nad uzdravováním nemocného     

šamankou.  Ani úsměvných momentů nebylo málo. Třeba shlédnutí  jízdy v dopravních prostředcích, kdy na   stře-

chách nákladních aut sedí nejen lidé, ale i živá velká  zvířata. Viděli jsme fotografie  překrásných štíhlých žen, které 

se ale fotografují nerady. Věří totiž, že jim tím ubývá krásy.   Všichni vydrželi na svých místech až do konce, kdy si 

mohli prohlédnout  upomínky z cest. Pan doktor časem nešetřil. Ochotně ukazoval, doplňoval  vyprávěním, dokonce 

uvázal i turban. A že turban  sluší i české  ženě, se   můžete přesvědčit sami. Přednášku Kolešovickým listům  dopo-

ručil  p. Josef Matura,  který zajistil i promítací techniku,  obsluhovanou  p. Miroslavem Pluhařem. A tak i jim patří 

poděkování za krásný večer.  Pan  doktor mi prozradil, že má ve svém „repertoáru“ ještě další povídání z cest po 

Austrálii, Aljašce a dalších zemích. Že bychom ho poprosili,  aby do Kolešovic přijel ještě jednou? 

       Za tento večer, pane doktore Pertle, veliké díky .  

      foto J.Matura, text  - li -   - jp -                                                                                      

VÍTE, KDE SE SCHOVÁVAJÍ SLONI V AFRICE ?VÍTE, KDE SE SCHOVÁVAJÍ SLONI V AFRICE ?VÍTE, KDE SE SCHOVÁVAJÍ SLONI V AFRICE ?

"Milí přátelé, Občanské sdružení Zderaz konečně završí své pětileté úsilí a srdečně zve ke společné   

radosti. Kaple sv. Jana Nepomuckého ve Zderazi bude brzy hotová a v sobotu 12. května 2012 ji 

slavnostně vysvětí pater Kružík z místní římskokatolické farnosti. Pravděpodobná hodina začátku akce 

bude od 14 hodin, účinkující a program budou upřesněny včas, ale termín si již zapište a                      

poznamenejte, budeme se na vás na všechny těšit."                         

    za OS Zderaz, Anna Haladová roz. Hladíková

OBČANSKÉ SDRUŽENÍ ZDERAZ OBČANSKÉ SDRUŽENÍ ZDERAZ OBČANSKÉ SDRUŽENÍ ZDERAZ 



SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ INFORMUJESBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ INFORMUJESBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ INFORMUJE

„HORKÝ“  ÚNOR ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY 

Letošní zima byla zvláštní. Všichni o tom    

mluví, že vlastně zima nebyla až na těch pár týdnů    

tuhých mrazů. A právě v té době prošla naše zásahová 

jednotka skutečně tvrdou zkouškou. V průběhu prvních 

deseti únorových dnů zasahovala třikrát, a to vždy 

v nočních hodinách, kdy teplota vzduchu klesala téměř 

k mínus dvaceti stupňům.

Ve čtvrtek 2. 2. byli členové jednotky vyzváni 

prostřednictvím SMS zprávy ve 12,28 k výjezdu 

k požáru v obci. Hořel seník v areálu bývalé živočišné 

výroby. Na místo postupně dorazily jednotky profesio-

nálních hasičů z Rakovníka a dobrovolných z Kolešovic, 

Kněževse a Jesenice. Uvnitř seníku hořely nejen zbytky 

sena a slámy, ale také traktor a lis na slámu. Na uhašení 

tak rozsáhlého požáru bylo potřeba velké množství    

vody, a proto bylo zřízeno dopravní vedení z rybníka 

Kebrlán. Hasilo se uvnitř seníku a zároveň byly        

vyváženy zbytky ohořelého sena, slámy a venku ještě 

dohašovány. Příčinou vzniku požáru byla pravděpodob-

ně technická závada na traktoru, od kterého následně 

vznikl požár celého objektu. Velké mrazy zapříčinily 

potíže s technikou. Zásah trval do pozdních nočních   

hodin, hasiči byli na místě téměř dvanáct hodin!  

V úterý 7. 2. dopoledne členové místní zásaho-

vé jednotky dohašovali seník v Kolešovicích. Minutu 

před půlnocí byli voláni k požáru rodinného domu 

v Hořesedlích.

Naše jednotka dorazila na místo jako první a 

zahájila průzkum místa požáru, především odpojení 

elektrického proudu. V tuto chvíli již byli na místě také 

profesionální hasiči z Rakovníka a dobrovolní 

z Kněževse. Poté hasiči vnikli okny do objektu a zahájili 

hašení – vzhledem k množství kouře museli Kněževeští 

a Rakovničtí hasit s dýchacími přístroji. Oheň dostali 

rychle pod kontrolu. Výjezd trval „jen“ dvě hodiny.   

Příčinou požáru bylo nedodržení vzdálenosti předmětů –

v podobě nejrůznějšího haraburdí jako jsou klacíky,   

noviny, dřevěné bedýnky apod.  –  od kotle na tuhá    

paliva. Majitel domu se nadýchal zplodin a byl odvezen 

do rakovnické nemocnice. 

Hned druhý den byl opět před půlnocí hlášen 

požár starého mlýna v Hořesedlích. Ten je v současnosti 

demolován a tudíž prázdný, i proto byl požár brzy     

uhašen.  Jako příčina vzniku požáru byly uvedeny     

demontážní práce. Na místo dorazili profesionální hasiči 

z Rakovníka a dobrovolní z Kolešovic, Kněževse a     

Jesenice. 

Za SDH Jaroslava Čečrdlová

POZVÁNKA

   Hasiči zvou na soutěž v požárním sportu dne 5. 5. 2012 od 13,30 u nového dětského hřiště.      

V disciplínách běh na 100 metrů s překážkami  a požární útok budou soutěžit muži i ženy.        

Občerstvení zajištěno.

OSTATNÍ INFORMACE OSTATNÍ INFORMACE OSTATNÍ INFORMACE 

ODPOČINKOVÁ ZÓNA 

Všimli jste si při jarních procházkách kolem Zámeckého rybníka, že terén pro odpočinkovou zónu je osázený živým 

plotem a listnatými stromy a zelená se tam tráva? Vše je připraveno na poslední dokončovací práce. Už zbývá jen 

upravit dopadová místa a pak už jen osadit hřiště herními prvky a oplocením. Pokud počasí dovolí, mohlo by být 

hotovo v polovině měsíce dubna. Slavnostní otevření připravuje obec Kolešovice na sobotu 5. května 2012 od 13 

hodin a bavit se můžete po celé odpoledne.  

Připomeňme si důležitá rozhodnutí, která předcházela vybudování volnočasové zóny. 

S návrhem a hlavně snahou podílet se na vytvoření projektu přišla paní Mgr. J. Čečrdlová Ph.D. V lednu 2011 byla 

podána žádost o dotaci z nadace ČEZ, která byla zamítnuta bez udání důvodu. V květnu 2011 byla zpracována a 

podána žádost o dotaci v rámci 4. výzvy Strategického plánu MAS Rakovnicko.  Projekt nazvaný „Pojďme ven aneb 

obnova komunitního života v obci“ obhajoval v květnu starosta obce M. Dvořák spolu s J. Čečrdlovou před výběro-

vou komisí MAS Rakovnicko. Celkové náklady projektu budou zhruba 849.708,- Kč. Projekt obce byl výběrovou ko-

misí doporučen k financování a obec získala dotaci ve výši 637 281,- Kč. Z obecního rozpočtu jsou hrazeny ostatní 

náklady zhruba ve výši 212 427,- Kč. Na realizaci projektu se  podílí dvě firmy a to ROZA Mšec – terénní úpravy, 

výsadba zeleně a firma DŘEVOARTIKL s.r.o. Znojmo – instalace herních prvků a dodávka mobiliáře. Obě firmy 

byly vybrány na základě výběrového řízení.                                                - jp -



ZPRÁVY Z DOMOVA KOLEZPRÁVY Z DOMOVA KOLEZPRÁVY Z DOMOVA KOLEŠOVICE  ŠOVICE  ŠOVICE  

JAK JDE ŽIVOT V DOMOVĚ . . .

V pátek 10.února jsme si zatančili na IV. Seniorském plese 

v Novém Strašecí. Na přivítanou nám moc hezky zahrál a        

zazpíval pan Kameš na kytaru. Zábava byla výborná, tombola 

bohatá, co ještě dodat…… těšíme se na příští rok a Domovu 

v Novém Strašecí děkujeme za příjemný večer.

V úterý 14. února naši klienti uplatnili své znalosti v soutěži        

„Vědomostní kvíz.“ Sešlo se celkem 20 soutěžících, kteří byli 

rozděleni do dvou družstev. Dostali celkem 90 otázek, které byly 

časově limitovány. Vítězné družstvo dostalo diplomy a na závěr 

si všichni pochutnali na kávě a nějaké té dobrotě, to vše za hu-

debního doprovodu.  Soutěž se všem líbila a netrpělivě čekají na 

další.

Rej masek se uskutečnil v pátek 9. března. Za doprovodu kapely 

pana Zdeňka Černého prošel průvod masek celým Domovem, 

takže i ti co se nemohli zúčastnit veselice v jídelně, nebyli o nic 

ošizeni. Jako hosté přijeli klienti z Domova v Novém Strašecí, 

Jesenice a Zavidova, velmi nás potěšilo, že přijeli v maskách, 

podívat se přišel i starosta naší obce. Samozřejmě nechyběla    

dobrá nálada a pohoštění. Poděkování patří všem, kteří se na    

přípravě podíleli, ať to byli zaměstnanci nebo děvčata 

z Integrované střední školy v Jesenici. Též děkujeme všem     

sponzorům, kteří nám přispěli.

No a poslední akce tohoto čtvrtletí se uskutečnila v neděli 18. 

března kdy jsme se zaposlouchali do cyklu písní A. Dvořáka         

„V národním tónu“ na slova moravské lidové poezie. Tímto     

cyklem nás zpěvem provedla Chipo Hynková za hudebního    

doprovodu paní profesorky Heleny Havlíkové na klávesy. Byl to 

opravdu nevšední zážitek, člověk až žasne, kde se v této subtilní 

zdravotní sestřičce bere taková síla a krása hlasu. Jako hosté    

vystoupila Maruška Hynková – zpěv a Eliška Dlabačová, která 

zahrála na příčnou flétnu.       Děkujeme za hezký zážitek. E.

INFORMACE PRO NAŠE ČTENÁŘE: 

Kolešovické listy vycházejí počátkem měsíce února, dubna, června, srpna, října a prosince. Vyzvednout si je    

můžete v obchodě paní Humlové, v knihovně anebo v kanceláři OÚ.  Kdo má radši barvenou verzi, má možnost si 

je přečíst na internetových stránkách obce www.kolesovice.cz v záložce Kolešovické listy. 

redakce KL



L E D E N   

TEPLOTY V LEDNU [°C]
SRÁŽKY V LEDNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2010 4,0 19.01.2010 - 23,0 27.01.2010 - 4,34 39,5 6,0 09.01.2010

2011 10,5 14.01.2011 - 16,5 04.01.2011 - 1,19 30,5 5,5 08.01.2011

2012 11,0 02.01.2012 - 10,5 31.01.2012    1,23 45,0 11,0 19.01.2012

Ú N O R  

TEPLOTY V ÚNORU [°C]
SRÁŽKY V ÚNORU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2010 9,0 25.02.2010 - 16,5 17.02.2010 - 2,02 18,0 7,5 11.02.2010

2011 10,5 11.02.2011 - 15,0 02.02.2011 - 1,26 6,5 2,0 12.02.2011

2012 14,0 29.02.2012 - 23,5 11.02.2012 - 4,09 8,0 2,0 09.02.2012

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJ ÍCÍCH MĚSÍCŮ PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJ ÍCÍCH MĚSÍCŮ PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJ ÍCÍCH MĚSÍCŮ 

ČERVEN

8.6.    Medardova kápě – čtyřicet dní kape

11.6.   O svatém Barabáši bouřky často straší

12.6.   Svatá Tonička mívá často uplakaná     

očíčka

15.6.   Déšť na svatého Víta – budou špatná žita

29.6.   Na Petra a Pavla den jasný a čistý, rok 

bude úrodný, jistý

24. červen SVATÝ JAN KŘTITEL – zvyky

- pálily se ohně, které se nazývaly „svatojánské     

ohně“

- chlapci přeskakovali plameny, pálily se věnce a 

květy (oběti ohni)

- zvláštní síla se připisovala bylinkám natrhaným 

v předvečer svátku „svatojánské k  koření“, které se 

užívalo v lidovém léčitelství

- v lesích se daly podle zářícího kapradí nalézt 

ukryté poklady

DUBEN

1.4.  Březen, za kamna vlezem, 

duben ještě tam bude             

16.4.  Prší-li o velikonočním hodu bude v letě 

nouze o vodu             

24.4.  Na svatého Jiří vylézají hadi a štíři 

30.4. - od středověku se věřilo, že v noci z 30. 

dubna na 1. května mají „nečisté síly“ 

velkou moc       

- věřilo se, že ďábel může uplatňovat svoji 

moc prostřednictvím člověka, čarodějnice  

- na ochranu před čarodějnicemi se na 

vyvýšených místech za vsí pálily ohně 

KVĚTEN

1.5.     březen za kamna vlezem, 

duben ještě tam budem,

máj, vyženeme kozy v háj              

12.5.   Pankrác

Servác

Bonifác

před Servácem není léta, 

po Serváci s mrazy veta

  



* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok          
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A n n a  M á l o v á  

V l a s t a  Ř e ž á b k o v á  

K v ě t o s l a v a  V a l i š o v á   

B o ž e n a  H e r i n k o v á  

M a r i e  E f e n b e r g o v á  

A n n a  F o l b r o v á  

J a r m i l a  Z á v o d s k á

J a n  S e i f r t

M i l u š e  D v o ř á k o v á  

K v ě t o s l a v a  K o v a n d o v á  

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V BŘEZNU A DUBNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LETPŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET

Dne 15. února 2012 nás opustil spoluobčan pan Jiří  Kučera.

Č e s t  j e h o  p a m á t c e  !

VELIKONOČNÍ SVÁTKY 

Začínají 4.dubna Škaredou středou, nikdo se nesmí mračit, jinak se 

bude mračit všechny středy po celý rok. Pokračují Zeleným         

čtvrtkem. V tento den by se mělo jíst zelené jídlo a umlklé zvony    

odlétají do Říma. A přes velký pátek pokračují  svátky až do          

Velikonočního pondělí 9. dubna.

     Krásné  velikonoční svátky  přeje redakce KL

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮVÍTÁNÍ OBČÁNKŮVÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

V roce 2011 se v obci narodilo 13 nových občánků. 10 dětí jsme již 

uvítali v obřadní síni  a obdarovali je drobnými dárky do života. Ostat-

ní  rodiče s jejich dětmi: Ivetu Štilerovou a Petra Košťála se synem 

Jáchymem Koštálem, Jitku a Tomáše Míchalovi s dcerou Aničkou a 

Martinu Špáňovou se synem Kevinem Putem Špáňou jsme uvítali do 

života v pátek 30. března 2012 v obřadní síni Obecního úřadu Kolešo-

vice.  Po krátkém zahájení předvedly své vystoupení  pod vedením pí. 

uč. Čechové děti z I. třídy 

základní školy (Júlie Dý-

bová, Václav Lenoch,  

Helena Čečrdlová, Tereza 

Viktorová, Magdalena Laštůvková, Michaela Ferštlová a Helena Vero-

nika Jarošová), které přítomní svým potleskem náramně ocenili. Po 

projevu pana starosty dostali rodiče pro děti od obce certifikát spořícího 

účtu založeného u České pošty s vkladem 500,- Kč, drobné dárky, kniž-

ní leporelo a maminkám starosta předal kytičku. Na závěr slavnosti   

popřál rodičům pevné nervy a mnoho krásných momentů  při výchově 

dětí a všem ostatním poděkoval za účast. - bp -




